
 

 

  

RADA DZIELNICY ORUNIA GÓRNA – GDAŃSK POŁUDNIE 

 
ul. Platynowa 11, 80-041 Gdańsk 

mail:  oruniagorna-gdanskpoludnie@radadzielnicy.gdansk.pl 

Strona 1 z 4 
 

 Gdańsk, 05 lutego 2025 r. 

PROTOKÓŁ 

z VI sesji Rady Dzielnicy 

Orunia Górna-Gdańsk Południe 

1. Przewodniczący Rady Ryszard Łusiak, o godz. 18:50 otworzył VI sesję Rady Dzielnicy.  
Na Sesji, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu, obecnych 
było 18 radnych, co spełniało wymogi prawomocności obrad. Przewodniczący potwierdził 
quorum. Na Sesji pojawiło się dwóch gości. 

Porządek obrad VI sesji określony w zwołaniu przyjęto jednogłośnie. 

2. Podjęto Uchwałę VI/26/2025 w zakresie rozszerzenia składu osobowego Komisji Transportu  
o Radną Annę Kasprowiak - Misiąg. Uchwała przyjęta jednogłośnie. 

3. Przystapiono do rozmów w zakresie zmian do Regulaminu Rady Dzielnicy Orunia Górna - 
Gdańsk Południe. Radny Tomasz Krauza referował wynik spotkania Radnych (Przemysław 
Haluk, Tomasz Krauza, Ryszard Łusiak i Wojciech Trzciński) z radcą prawnym z Urzędu Miasta 

Gdańska oraz Zespołem ds. Dzielnic. Poprawki do regulaminu opierały się  
na zmianach głównie stylistycznych, a dokładny ich zakres wskazany jest w Uchwale 
VI/27/2025, którą Rada w głosowaniu jawnym przyjęła jednogłośnie.  

4. Przewodnicząca Komisji Budżetowej, radna Dominika Trzcińska przedstawiła sprawozdanie  
z pracy Komisji Budżetowej oraz plan pracy tejże komisji na rok 2025. Radni nie wnieśli uwag. 
Wspomniano, że budżet dzielnicy na rok 2026 będzie oscylował w granicy 289 000 zł, a wnioski 
na rok 2026, zgodnie z nowelizacją Statutu Rady, będą zbierane w kwietniu br.  

5. Przystąpiono do omówienia Uchwały budżetowej, przydzielającej środki wyodrębnione  
na działalność statutową Rady Dzielnicy na rok 2025. Uchwałę referował Przewodniczący 
Zarządu, Radny Przemysław Haluk. Podziękował Komisji Budżetowej za przygotowanie 
rekomendacji, wskazał zmiany w wyborze wniosków realizowanych z budżetu dzielnicy, 

względem tejże rekomendacji. Główne zmiany dotyczyły zmniejszenia kwoty przyznanej  
na realizację dwóch przestrzeni rekreacyjnych: przy ul. Podleckiego oraz ul. Srebrnej, dzięki 
czemu Zarząd zdecydował się na przyznanie dofinansowania wnioskom nadesłanych ze szkół 
podstawowych. Rezerwa w kwocie 4 008 zł, którą udało się wygospodarować, jest rezerwą, 
która pokryje część kosztów zajęć, jakie zostały zgłoszone przez Zarząd do Gdańskiego 
Ośrodka Sportu w ramach prowadzonej przez nich działalności sportowej, by zrealizowano na 
terenie Dzielnicy Orunia Górna - Gdańsk Południe te zajęcia sportowe, które zostały zgłoszone 
do budżetu, ale których z uwagi na kilka braków formalnych (m.in. brak organizatora zajęć) 
Rada nie może zrealizować. W przypadku odrzucenia przez GOS propozycji Zarządu, środki z 
rezerwy zostaną przydzielone do innych zadań. Radny Tomasz Krauza uzupełnił wypowiedź 
Przewodniczącego Zarządu, wskazując, że przy wyborze projektów z puli inwestycji, 

kierowano się posiadanymi już z jednostkami miasta uzgodnieniami w zakresie ich realizacji, 
np. Dofinansowanie projektu wybiegów dla psów jest możliwe z uwagi na prowadzone obecnie 
z odpowiednimi jednostkami rozmowy  
w zakresie wydania zgody na objęcie projektem 4 działek z terenu Dzielnicy.  
Po przedstawieniu treści uchwały wywiązała się w zakresie wybranych do realizacji wniosków 
dyskusja między Radnymi. Radny Andrzej Orzechowski wyraził niezadowolenie  
z przyznania środków w budżecie na realizację doświetleń przejść dla pieszych na terenie 
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Dzielnicy, argumentując swój sprzeciw dla tego wniosku tym, że w jego ocenie doświetlenie 
przejść nie jest potrzebne – pieszy jest dostatecznie widoczny, w obrębie objętych wnioskiem 
przejść obowiązuje strefa 30, są też progi zwalniające lub ronda, co zapewnia wystarczające 

bezpieczeństwo pieszych, nie trzeba go podnosić doświetleniem przejść.  
W odpowiedzi Radny Wojciech Trzciński oraz Radny Mikołaj Bach wskazali, że w ostatnich 
latach dochodziło w okolicy do wypadków na przejściach dla pieszych i kilka z nich zostało już 
doświetlonych, przy oświetleniu na przejściach, które nie spełnia obecnie obowiązujących 
przepisów i norm, pieszy, ubrany w dodatku na czarno, przy złych warunkach pogodowych 
jest po prostu niewidoczny, w związku z czym, Rada – zgodnie ze Statutem - chcąc zadbać o 
bezpieczeństwo swoje i mieszkańców, powinna pozostawić wniosek w realizacji. Radna 
Mirosława Celińska - Świgoń dopytała o listę przejść, które mają być objęte doświetleniem, z 
prośbą o ich wskazanie na liście wniosków, Radny Tomasz Krauza odpowiedział, że lista 
przejść jest literalnie opisana w złożonym do budżetu wniosku i tylko te przejścia zostaną 
doświetlone w ramach projektu. W toku dyskusji nad przedmiotowym wnioskiem podniesiono 

również to, że projekty doświetlenia przejść  
dla pieszych były wielokrotnie zgłaszane w Budżetach Obywatelskich, jednak mimo zebrania 
bardzo dużej ilości głosów (blisko po 1200-1500) nie mogły one zostać zrealizowane,  
bo nie starczyło na nie środków przyznanych w BO, dlatego to Zarząd zdecydował  
o realizacji jednego zbiorczego projektu dla doświetlenia kilku przejść.  
Równie długa i pełna argumentów dyskusja rozwinęła się w zakresie projektów wybiegów dla 
psów. Przewodniczący Rady Ryszard Łusiak wskazał, że w jego ocenie wydatkowanie 40 000 
zł na projekty aż 4 wybiegów nie jest potrzebne, zwracając uwagę na to, że w obrębie 
Dzielnicy w części Maćków miasto może nie wskazać działki do realizacji wybiegu dla psów, 
mimo że Rada dzielnicy zaproponowała odpowiednim jednostkom aż 7 działek, na których 
realizacja wybiegu byłaby możliwa. Wskazano również, że wniosek ten skupił się  

na 4 wybiegach, bo dzielnica jest na tyle duża, że można wyodrębnić w niej 4 części,  
w której każdy miałby optymalną odległość do takiego wybiegu. Poddano dyskusji zasadność 
wydatkowania środków miejskich na tego typu projekt – za podjęciem decyzji o jego wyborze 
stała w głównej mierze ilość wniosków dotyczących wybiegów, złożona do budżetu (była to 
ponad ¼ wszystkich złożonych wniosków). 
Kończąc długą dyskusję Radna Jolanta Kwiatkowska wskazała, że Zarząd mając  
do dyspozycji 273 000 zł na realizację zadań, których mieszkańcy zgłosili ponad 60 na kwotę 
ok 500 000 zł, ułożył budżet możliwie optymalnie, uwzględniając potrzeby każdej grupy 
społecznej. Radna miejska Kamila Błaszczyk, będąca gościem na Sesji Rady Dzielnicy, 
wskazała, że Rady Dzielnic są w świetle prawa jednostkami pomocniczymi Rady Miasta 
Gdańska, tworząc jeden wspólny samorząd i to Rady Dzielnic realizując zadania w ramach 

budżetu powinny nadawać priorytet zadaniom, których mieszkańcy domagają się najbardziej. 
Poddano pod głosowanie Uchwałę VI/28/2025, przyjęto ją 12 głosami “za”. Od głosu 
wstrzymała się Radna Iwona Gorzelak, głosy “przeciw” oddali Radni: Ryszard Łusiak, 
Mieczysława Celińska - Świgoń, Andrzej Orzechowski, Grzegorz Żłobiński i Beata 
Lewandowska. 

6. Wolne wnioski: 

 Beata Lewandowska – czy w kolejnych budżetach będzie możliwość głosowania “za” lub 
“przeciw” konkretnymi wnioskami wybranymi do realizacji. W odpowiedzi wskazano, 
że dla budżetu od 2026 roku zmienia się forma wyboru wniosków i uchwalania budżetu 
dzielnic i taka forma głosowania jest wskazana Statutem.  
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 Wojciech Trzciński - czy Przewodniczący Rady otrzymał protokoły z posiedzeń Komisji 
Rewizyjnej. W odpowiedzi uzyskał potwierdzenie od Przewodniczącego Rady oraz 
członków Komisji Rewizyjnej, dokumenty z posiedzeń będą dostępne w szafie 

archiwizacyjnej w siedzibie Rady.  

 Agata Chrul – czy jest możliwość przygotowania listy wniosków rezerwowych, które, w 
przypadku niezrealizowania któregoś z wniosków wybranych, mogłyby uzyskać 
finansowanie z budżetu. Wskazano, że możliwym jest rozszerzenie zakresu planu pracy 
Komisji Budżetowej o przygotowanie takiej listy, Przewodnicząca Komisji poparła ten 
wniosek i wprowadzi zmiany w planie pracy i wraz z Komisją przygotuje taką listę w 
niedługim czasie.  

 Ryszard Łusiak - wystąpił do Radnej Kamili Błaszczyk z prośbą o interwencję w GZDiZ 
w zakresie spotkań realizowanych przez jednostkę z Radami Dzielnic – w poprzedniej 
kadencji spotkania były co miesiąc i były dużo dłuższe, obecnie GZDiZ ograniczył się do 
jednego spotkania na kwartał, ograniczył czas rozmowy z Radami do kilku minut, przez 

to Rady mają problemy w zakresie rozwiązywania bieżących spraw będących w 
kompetencjach GZDiZ, Radna wskazała, że przyjrzy się sprawie i skieruje zapytanie o 
możliwość zmian. 

 Andrzej Piątkowski zgłosił zniszczenie tablicy informacyjnej Rady na pętli Łostowice - 
Świętokrzyska.  

Radny MIkołaj Bach opuścił Sesję o godz. 20:30 

 Wojciech Trzciński poprosił Radnych o zastanowienie się i wskazanie, czy rozszerzyć 
zakres prac Komisji Zagospodarowania czy stworzyć dedykowaną Komisję, która zajmie 
się tematem podziału dzielnicy i określenia nowych i dokładnych granic Dzielnicy Orunia 
Górna - Gdańsk Południe - z uwagi na wiele zmian w obrębie dzielnicy, obecne granice 
nie są do końca prawidłowo przeprowadzone, np. Granica przechodzi przez środek sali 

gimnastycznej jednej ze szkół w terenie Dzielnicy. W toku dyskusji określono, że można 
zwołać dedykowaną tematowi sesję, a jeśli w rezultacie nie uda się wypracować 
oczekiwanych rezultatów, przeniesie się sprawę w zakres kompetencji Komisji 
Zagospodarowania. 

 Radna Kamila Błaszczyk zwróciła się z prośbą o zastanowienie i zgłoszenie uwag i 
pomysłów w zakresie inwestycji Ferberianum – spotkanie w ramach konsultacji 
społecznych do ULICP odbyło się 29 stycznia br. Kilku Radnych brało w nim udział. W 
toku dyskusji na Sesji w zakresie tego przedsięwzięcia podniesiono, że warto zgłosić 
uwagi w zakresie zabudowy trybun na planowanej sali gimnastycznej oraz wnioskować 
o zmniejszenie wysokości budynków, by ujednolicić ich wysokość do obecnej sąsiedniej 
zabudowy. 

Obrady zakończono o godzinie 20:50 

  Zatwierdził 
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